

بیان صحفی

ملاحة تفوز بعقد تأجير طويل الأجل من شركة نفط الشمال بقيمة 792 مليون ريال قطري

الدوحة، قطر – أعلنت شركة الملاحة القطرية ش.م.ع.ق. ("ملاحة")، المزود الرائد للحلول البحرية واللوجستية، عن فوزها بعقد لمدة عشر سنوات عبر شركتها التابعة، شركة حالول للخدمات البحرية ذ.م.م. مع شركة نفط الشمال لتشغيل بارجتها الحديثة "ملاحة الشاهين"; أول بارجة بحرية من نوعها ترفع علم الدولة في قطر.

حيث يمثل هذا الإنجاز البارز التزام ملاحة بتعزيز القدرات البحرية القطرية ودعم رؤية قطر الوطنية 2030. وتعد بارجة ملاحة الشاهين، وهي بارجة ذاتية الرفع والحركة بأربعة أرجل يبلغ طول الساق الواحدة منها 104 أمتار، تقدماً حاسماً في البنية التحتية البحرية لدولة قطر، مما يعزز مكانتها العالمية في قطاع النفط والغاز.

ومزودة برافعة يصل وزنها إلى أكثر من 300 طن، وإمكانية استيعاب ما يقارب عدد 304 أشخاص على متنها، تم تصميم البارجة "ملاحة الشاهين" لدعم مجموعة من العمليات البحرية والتي تلتزم بأعلى معايير الاستدامة البيئية. وتعكس هذه الخطوة التزام ملاحة بجميع الممارسات البحرية المسؤولة والتي تتماشى مع الأهداف البيئية الكبيرة لدولة قطر.

كما يعكس العقد الطويل الأجل الذي ابرمته ملاحة مع شركة نفط الشمال، البالغة قيمته الاجمالية حوالي 792 مليون ريال قطري، الثقة في الخبرات الهندسية البحرية القطرية، كما يؤكد الأهمية الاستراتيجية للاستفادة من الأصول المسجلة محليًا.

وقال السيد/ فهد سعد القحطاني، الرئيس التنفيذي لمجموعة ملاحة: "نحن فخورون بتقديم بارجة ملاحة الشاهين كأول بارجة قطرية رائدة تحمل علم الدولة بموجب اتفاق طويل الأجل مع شركة نفط الشمال. وهذا الإنجاز لا يعزز خدماتنا البحرية فقط، بل يدعم أيضًا رؤية قطر الوطنية 2030 من خلال تعزيز الخبرات والموارد المحلية. إن التزامنا بالاستدامة والعمليات المسؤولة ينعكس في كل جانب من جوانب هذا المشروع."

وستلعب البارجة "ملاحة الشاهين" دورا مهما في المشاريع البحرية القادمة التي تتماشى مع رؤية ملاحة طويلة الأجل والتي ستُعزز دور الاقتصاد المحلى وإبراز دوله قطر كلاعب رئيسي في مجال الصناعة البحرية العالمية.

ووفقا للعقد المبرم، ستضمن ملاحة دعم البارجة بفريق من المهنيين والخبراء التقنيين ذوي المهارات العالية، مما يزيد من تعزيز هدفنا لتشجيع التوظيف والتنمية المهنية المحلية في الصناعة البحرية القطرية.

-النهاية-

نبذة عن "ملاحة":

تأسست ملاحة في يوليو من العام 1957 كأول شركة مساهمة عامة مسجلة بقطر وتحمل السجل التجاري رقم (1). تمتلك ملاحة وتشعق عدد كبير من أساطيل السفن البحرية المختلفة التي تتولى عمليات نقل قطاعي النفط والغاز، والمنتجات البتر ولية، والحاويات.

Classification: Public



وتعمل ملاحة أيضا في مجال تقديم الخدمات اللوجستية، وخدمات الوكالات التجارية، وخدمات الشحن، وإدارة المستودعات. وتمتلك ملاحة حوض لصيانة وإصلاح السفن، ولديها استثمارات كبيرة في المجال العقاري، واستثمارات تسويقية مهمة لرؤوس الأموال وإدارة الموانئ.

إن الكيان القانوني للشركة والمدرج في بورصة قطر، هو "شركة الملاحة القطرية ش.م.ع.ق" (QNNS).

للمزيد من المعلومات عن الشركة، الرجاء زيارة موقعنا على www.milaha.com

لمزيد من التفاصيل، الرجاء الاتصال بإدارة الاتصال المؤسسي:

هاتف: +974 4494 9624 فاكس: +974 4494 9624

البريد الإلكتروني: CorporateComms@milaha.com



Press Release

Milaha Wins Long-Term Charter from NOC Valued at QAR 792 Million

Doha, Qatar – Qatar Navigation Q.P.S.C. ("Milaha"), the leading provider of maritime and logistics solutions has announced a significant ten-years contract award through its subsidiary, Halul Offshore Services Company W.L.L. with North Oil Company (NOC) to operate "Milaha Al Shaheen"; the first flagship jack-up barge in Qatar.

This significant achievement underscores Milaha's commitment to enhancing Qatar's offshore capabilities and supporting the Qatar National Vision 2030. The Milaha Al Shaheen, a self-elevating, self-propelled jack-up barge featuring four legs with a leg length of 104 meters, represents a crucial advancement in Qatar's offshore infrastructure, reinforcing its global position in the oil and gas sector.

Equipped with a 300-ton crane and accommodations for up to 304 persons on board (POB), the Milaha Al Shaheen is designed to support a range of offshore operations while adhering to the highest environmental sustainability standards. This reflects Milaha's dedication to responsible maritime practices and aligns with Qatar's broader environmental goals.

The long-term contract with NOC, valued at QAR 792 million, highlights confidence in Qatar's maritime and offshore engineering expertise, emphasizing the strategic importance of leveraging local assets.

Mr. Fahad Saad Al-Qahtani, Group CEO of Milaha, stated, "We are honored to introduce the Milaha Al Shaheen as the first Qatari flagged jackup barge under a long-term agreement with NOC. This milestone not only advances Qatar's offshore services but also supports the Qatar National Vision 2030 by enhancing local expertise and resources. Our commitment to sustainability and responsible operations is reflected in every aspect of this project."

The Milaha Al Shaheen will play a key role in upcoming offshore projects, aligning with Milaha's long-term vision of boosting the local economy and establishing Qatar as a leading player in the global maritime industry. As part of the contract, Milaha will ensure that the barge is supported by highly skilled professionals and technical experts, further advancing our objective to promote local employment and skills development in Qatar's maritime industry.

Classification: Public



About "Milaha"

Milaha was established in July 1957 as the first public shareholding company registered in Qatar, with Commercial Registration (No. 1). Milaha owns and operates a diverse fleet of vessels for the offshore oil and gas sector, and for the marine transportation of gas, petroleum products, and containers.

It is also involved in providing logistics services, agency services, freight, and warehouse management. Additionally, Milaha operates a shipyard and has significant real estate and capital market investments including port management.

The legal entity name listed on Qatar Stock Exchange is "Qatar Navigation Q.P.S.C" (QNNS).

For more information, please visit the company's website at www.milaha.com.

For further details, please contact **Corporate Communications Department**:

Phone: +974 4494 9624 Fax: +974 4483 3244

Email: CorporateComms@milaha.com